

قرار

نائب مدير الجامعة ورئيس الشؤون الأكاديمية

رقم (6) لسنة 2021

في شأن

تشكيل مجلس طلبة الدراسات العليا

نائب مدير الجامعة ورئيس الشؤون الأكاديمية،

- بعد الاطلاع على القانون الاتحادي رقم (11) لسنة 1999 م ، بإنشاء وتنظيم جامعة زايد،
- وعلى المرسوم الاتحادي رقم (148) لسنة 2018م بتعيين رئيس لجامعة زايد،
- وعلى قرار رئيس الجامعة رقم (16 م) لسنة 2007 م ، في شأن إقرار لائحة الجامعة،
- وعلى قرار رئيسة الجامعة رقم (21) لسنة 2021م، في شأن تعيين الأستاذ الدكتور/ كليتون ماكينزي في منصب نائب مدير الجامعة ورئيس الشؤون الأكاديمية،
- وعلى موافقة المجلس الأكاديمي في اجتماعه بتاريخ 10 / 2 / 2021
- وبناءً على ما عرضه نائب مدير الجامعة المشارك للخدمات الأكاديمية،

قرر

المادة الأولى

- أ- يتم إنشاء مجلس يسمى مجلس طلبة الدراسات العليا ويتشكل من رئيس وأعضاء منتظمين.
- ب- يتم تعيين ممثل واحد لكل برنامج من برامج الدراسات العليا التي تطرحها كليات الجامعة، وهي:

-كلية الإدارة

- كلية علوم الاتصال والإعلام

- كلية التربية

- كلية العلوم الإنسانية والاجتماعية

- كلية العلوم الطبيعية والصحية

- كلية الابتكار التقني

الاجتماعات

- أ- تنعقد اجتماعات المجلس بشكل منتظم خلال الفصلين الدراسين الأول والثاني .
- ب- يعتبر النصاب مكتملاً بحضور 50% من أعضاء المجلس على الأقل.
- ت- يتم تسجيل حضور الأعضاء المجتمعين.
- ث- يتم رفع محضر إجتماع المجلس على الموقع الالكتروني الخاص بالمجلس ويتم مشاركته مع عميد الدراسات العليا.

المادة الثانية

يتولى مجلس طلبة الدراسات العليا المهام التالية:

- 1- توفير الدعم والمساندة لجميع طلبة الدراسات العليا في مختلف الكليات التي يتم طرح برامج الدراسات العليا فيها.
- 2- طرح اهتمامات طلبة الدراسات العليا بشكل رسمي في إطار الحوكمة الجامعية.
- 3- تجسير التواصل بين طلبة الدراسات العليا وأعضاء الهيئتين التدريسية والإدارية لضمان تقديم آرائهم، اهتماماتهم وكل المسائل المشتركة الأخرى على أفضل وجه، وذلك باتجاه تعزيز نجاحهم الأكاديمي.
- 4- توفير التوجيه والدعم المطلوب لعمادة الدراسات العليا فيما يخص فرص التطوير المهني المتاحة لطلبة الدراسات العليا.
- 5- الإسهام في تحقيق الهدف الذي تصبو إليه الجامعة في أن تكون جامعة بحثية وطنية، وذلك من خلال تعزيز ودعم البحوث الأكاديمية.
- 6- رصد المخصصات المالية المطلوبة التي تلبي احتياجات طلبة الدراسات العليا في أعلى المستويات والإشراف عليها، من خلال دعم البحوث الطلابية في هذه المرحلة، والتخطيط لفعاليات وأنشطة اجتماعية من تنظيمهم.
- 7- توفير الدعم لإدارة الجامعة في ترسيخ بيئة أكاديمية راقية.
- 8- تمثيل طلبة الدراسات العليا وتقديم الدعم المتواصل لهم لإبراز دورهم الفاعل في المجتمعين الجامعي والمدني.

المخصصات المالية

- 1- يمكن للمجلس طلب موارد مالية مخصصة لأغراض فرص التطوير المهني، تنظيم الفعاليات والأنشطة الاجتماعية التي تكون متاحة لجميع طلبة الدراسات العليا في الجامعة.
- 2- يتم الحصول على هذه المخصصات من ميزانية عمادة الدراسات العليا بما يتوافق مع سياسات الجامعة.
- 3- لا يقوم المجلس بتحصيل أي مستحقات.

المادة الثالثة

على الجهات المعنية تنفيذ هذا القرار كل فيما يخصه، ويعمل به من تاريخ صدوره.



أ.د. كلايتون ماكينزي

نائب مدير الجامعة

ورئيس الشؤون الأكاديمية

صدر في: 16 / 7 / 1442 الموافق: 28 / 2 / 2021م

نسخة منه:

- مكتب رئيس الجامعة
- مكتب مدير الجامعة
- مكتب نائب المدير ورئيس الشؤون الأكاديمية
- الإدارة المعنية
- ملف القرارات

**Zayed University
Office of the Provost and Chief Academic Officer**

**Provost and Chief Academic Officer Decision
No. (6) of 2021
Formation of Graduate Student Council (GSC)**

The Provost and Chief Academic Officer,

After perusal of:

- *Federal Law No. (11) of 1999, regarding Establishment and Organization of Zayed University, and*
- *Federal Decree No. (148) of 2018, regarding Appointment of Zayed University President, and*
- *University President's Decision No. (16bis) of 2007, regarding Ratification of University's bylaws, and*
- *University President's Decision No.(21) of 2021, regarding the Appointment of Prof. Clayton Mackenzie as University Provost, and Chief Academic Officer, and*
- *Based on the endorsement of the Academic Council on 10/02/2021, and*
- *Based on the presentation by the Associate Provost for Academic Services,*

Resolves:

Article 1

- 1- To form ZU Graduate Student Council (GSC) which shall be made up of a Chair and members.
- 2- Membership shall consist of one (1) representative elected/appointed from each graduate program offered by the following Colleges:
 - College of Business
 - College of Communication and Media Sciences
 - College of Education
 - College of Humanities and Social Sciences
 - College of Natural and Health Sciences
 - College of Technological Innovation

Meetings

- A. GSC meetings shall be held regularly during the Fall and Spring semesters.
- B. There is quorum in a meeting if at least 50% of the GSC representatives are present.
- C. Meeting attendance shall be recorded.
- D. GSC meeting minutes shall be made available on the GSC website and shared with the Dean, Graduate Studies.

Charges

GSC's charges shall be to:

- A. Act as the official support council for all graduate students from the different Colleges which offer graduate programs.
- B. Officially represent graduate student interests in university governance.
- C. Act as a liaison between graduate students, faculty and the University administration, ensuring that graduate students' collective ideas, interests and issues of mutual concerns are heard, information is distributed, and graduate student success is promoted.
- D. Provide advice and support to the Deanship of Graduate Studies with regards to professional development opportunities for graduate students.
- E. Contribute towards fulfilling Zayed University's goal of becoming a national research university by promoting and supporting academic research.
- F. Allocate and oversee fund distributions that best serve graduate student's needs by supporting graduate research and planning graduate student-led events and social activities for graduate students.
- G. Assist the University administration in fostering a quality academic environment.
- H. Represent graduate students in the community and facilitate the continued role of Zayed University graduate students in the community and beyond.

Fund Allocation

- A. GSC can request funds for grants, professional development opportunities, events and social activities that are open to the entire graduate student community.
- B. Funds shall be obtained from the Deanship of Graduate Studies budget in accordance with University policies.
- C. The GSC shall not collect dues.

Article 2

All concerned parties shall implement this Decision respectively, effective its date of issuance.

Prof. Clayton MacKenzie
Provost and Chief Academic Officer

Issued on 28 / 2 / 2021 corresponding to 16 / 7 / 1442 hegira

Cc: *Office of the President
Office of the Vice- President
Office of the Provost & CAO
Concerned administration
Decisions' file*